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Bruger og pårørenderådet Enghaven 
 

Mandag den 30. maj 2022  

kl. 10.00 – 11.30 i Mødestedet. 
 

Mødedeltagere: Irene Hansen, Else Schjødt Koch, Kjeld Dalnæs, Ella Christensen, Dorthe 
Viuff, Conja Jensen, Signe Lange og Jette Nissen 
 
Fraværende: Gitte Rasmussen 

 
Godkendelse af dagsorden  
 
 

Dagsorden godkendt. 
 

Orientering fra brugerne 
 
 

Mandeklubben har god tilslutning og er en stor succes. Det 
er sjovt at komme der som bruger. I juli er der bl.a. udflugt 
til Ribe.  
 
Højtaleanlægget i Cafeteriet fungerer ikke særlig godt, 
lyden er dårlig. Dorthe følger op på dette. 

Generel orientering fra 
ledelse 
 

• Byggeri 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Indretning på 
plejecenteret 
 

 
 
 

• Det gode måltid 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Styregruppen for byggeriet skal drøfte den videre proces 
med hensyn til opstart af byggeriet samt de stigende priser 
på byggematerialer. Der kommer nærmere udmelding. Der 
efterspørges opfølgende informationsmøde, i forhold til 
tilbagemelding på de ideer, som fremkom ved sidste 
orienteringsmøde. Der er desuden forslag om at få en 
landskabsarkitekt på byggeriet, så der er sammenhæng i 
udenomsarealerne. Jette følger op. 
 
Cafeteriet, glasgangen og Aktiviteten er blevet renoveret og 
fremstår lyst og imødekommende. Der er bl.a. lagt nyt 
trægulvs lignende linoleum på i cafeteriet samt købt nye 
møbler og gardiner. Der planlægges at arrangere en 
indvielse af lokalet. 
 
Der er positive tilbagemeldinger fra beboere og pårørende 
på de tiltag, der er gjort i forbindelse med at understøtte 
måltidsoplevelsen for beboere. Herunder bl.a. større 
tilstedeværelse af personale både i dag- og aftenvagter, 
samt de nye rammer i cafeteriet. Der er hygge og 
sammenhold omkring måltiderne. 
Desuden er franskbrødet skiftet ud med frisk hjemmebagt 
brød hver dag og frugt om eftermiddagen.  
Der tages udgangspunkt i beboernes oplevelser, og der 
optimeres løbende på arbejdsprocesser.  
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Godkendelse af dagsorden  
 
 

Dagsorden godkendt. 
 

 
• Ungarbejdere 

 
Der er politisk afsat midler til ansættelse af ungarbejdere 
mellem 14-17 år på plejecentrene i Vejen Kommune. På 
Enghaven er der afsat midler til 10 timer om ugen. 
Formålet med ungarbejderne er at skabe samvær og 
aktiviteter sammen med beboerne, og samtidig inspirere 
de unge til at arbejde inden for SOSU-faget. Der har været 
mange ansøgere til stillingen og der forventes at blive 
ansat 2-3 unge, således at der er en ungarbejder alle ugens 
dage om eftermiddagen, inkl. i weekenderne.  
 

Om aktiviteter og 
arrangementer mv.  

• Personale i Aktiviteten  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
• Arrangementer 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Husavisen 
 
 

 

 
 
Der er generelt et ledelsesmæssigt fokus på, at ressourcer 
og kompetencer planlægges efter, hvor der er mest brug 
for at støtte op om kerneopgaven. For at understøtte 
aktiviteter i alle afdelinger, er aktivitetsmedarbejderne 
derfor flyttet lidt rundt mellem opgaver og afdelinger på 
plejecenteret, Aktiviteten og demensdaghjemmet. 
Eksempelvis er Maria, Tina og Lisbeth primært i 
Demensdaghjemmet i Skodborg, og Dorthe og Lone er 
primært i Aktiviteten på Enghaven.  
 
Aktivitetskalenderen er blevet revideret og bringes også ud 
til husene rundt om plejecenteret. Dog opleves det, at 
postkasserne ikke altid bliver tømt og derfor ser borgerne 
ikke altid hvilke aktiviteter der er på Enghaven. 
 
Beboer fortæller, at det er godt at være ude på ture og at 
der er mange sjove oplevelser undervejs. 
 
Der har været afholdt stort arrangement med ”Bamse 
Madsen”, og det var en stor succes. Der var i alt 80 
deltagere og god opbakning fra pårørende og frivillige. 
 
Der er enighed om, at husavisen er vigtig og at det er godt 
at det bliver sendt rund ti byen, det sender et godt signal 
og er godt PR for Enghaven. Det koster dog mange 
personaleressourcer at lave avisen, hvorfor det brug for 
frivilliges hjælp. 
 

 
Orientering fra Ældrerådet  
 
 

 
Conja er fortsat ny i rådet og der er umiddelbart ikke noget 
nyt at berette om. Conja fortæller dog om et spændende 
lokalt naturprojekt ved Højskolen. 

Indkomne punkter:  
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Godkendelse af dagsorden  
 
 

Dagsorden godkendt. 
 

- Bænke langs vejen 
 
 
 

 
- Rengøring af 

beboernes terrasser 
 
 
 
 
 

 
- Oplysninger om navne 

når flaget er på halvt 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
- Hund på plejehjem 

 
 
 
 
 

- Oplysninger om 
medlemmer af Bruger- 
og Pårørenderådet i 
Enghave Nyt 

 
 

- Opfølgningssamtaler 
 
 
 
 
 

- Pårørendeaften 
 

Der er forslag om at få bænke op langs vejen. Mange ældre 
vil gerne kunne sidde langs vejen og følge med i hvad der 
sker uden for plejecenteret. Der er forslag om at ansøge om 
midler hos bl.a. Forrum Rødding (Conja). 
 
Det er en udfordring for pårørende selv at holde 
terrasserne fri for ukrudt, særligt når man bor længere 
væk. Der efterspørges om det er muligt at plejecenteret 
hjælper med at formidle kontakt til et servicefirma, som 
kan ordne terrasserne. Det kunne være praktisk om det var 
det samme firma som pårørende kontaktede. Jette vil gerne 
undersøge mulighederne. 
 
Må beboere og pårørende få at vide hvem der er gået bort 
når flaget er på halvt? Jette har undersøgt dette ved 
kommunens jurist, og svaret er, at det er ok at oplyse dette 
til beboerne og dennes pårørende ved forespørgsel, for at 
”få hverdagen til at fungere”. Plejecenteret har dog ikke 
som offentlig myndighed hjemmel til at offentliggøre 
oplysningerne, eks. i husavisen.  
Når en beboer afgør ved døden, ønsker plejecenteret at der 
mulighed for at andre beboere kan være med til at sige det 
sidste farvel. Dette vil dog altid være efter aftale med 
pårørende. Døden må ikke være et tabu, det skal gerne 
være en god sidste tid på et plejehjem og et værdigt farvel. 
 
Der er forslag om hund på plejecenter. Det vil være godt for 
beboerne, og mange er glade for dyr. Dette drøftes og 
bliver umiddelbart ikke imødekommet af hensyn til de 
praktiske ting ved at holde hund, herunder hygiejne og evt. 
allergi ved beboere. 
 
Der er ønske om at alle navne og kontaktoplysninger på 
medlemmer af rådet bliver offentliggjort i husavisen. Dette 
godkendes af alle. 
 
 
Der efterspørges opfølgningssamtaler ved beboere der er 
flyttet ind på plejecenteret, herunder særligt under Corona 
tiden. Jette oplyser, at personalet er i gang med at invitere 
til dette, og at samtalerne gerne skal være inden for de 
første par måneder.  
 
Ledelsen vil gerne invitere pårørende til en aften med 
foredrag omkring rollen som pårørende på plejehjem. 
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Godkendelse af dagsorden  
 
 

Dagsorden godkendt. 
 

 
 
 

- Kørestole til gåture 
 
 

Dorthe har forslag til foredragsholder og undersøger dette 
nærmere.  
 
Mange kørestole er svære at skubbe med. Derfor er der 
ønske om at få anskaffet kørestol som er lettere at betjene 
og gå ture med. Jette undersøger nærmere.  

 


